



3

ЭКОНОМИКА РЕГИОНА

№ 4 2013

ISSN 2072-6414

СОДЕРЖАНИЕ

Новые исследования по региональной экономике

Татаркин А. И. Саморазвитие территориальных социально-экономических систем как потребность федеративного обустройства России.....	9
---	---

Социально-экономические проблемы регионов

Тоскунина В. Э., Кармакулова А. В. Женская занятость в регионах севера России: проблемы и пути решения.....	27
Bobkov V. N., Veredyuk O. V. Impact of employment instability on socio-economic position of employees.....	35
Aşkın S., Tatar M. Effect of employment planning with professional education on expectation and personal development.....	43
Мызин А. Л., Татаркин А. И. Моделирование состояния национального богатства регионов России.....	53
Чичканов В. П., Найдёнов А. С., Кривенко А. С. Социально-экономическая природа терроризма.....	65
Пичурин И. И., Цзян Цзин. Распределение по потребностям в современной региональной экономике.....	76
Дегтярев А. Н., Дегтярева Л. Р. Современные драйверы развития российского образования в условиях разнонаправленных вызовов.....	82
Нифантова Р. В., Кожевников К. И. Социально-демографический аспект эволюции социума.....	96

Природно-ресурсный потенциал региона

Рюмина Е. В. Экологически скорректированный ВВП: сферы использования и проблемы оценки.....	107
Eydenzon D., Ganieva I., Shpak N. Socio-economic and environmental aspects of the industry imbalances in the regional economy.....	115

Отраслевые и межотраслевые комплексы

Растворцева С. Н., Череповская Н. А. Идентификация и оценка региональных кластеров.....	123
Aliiev U. T. Economic advance, living standards and inequality in oil-producing former Soviet Union countries.....	133
Бушуев В. В. Транспортно-энергетическая инфраструктура Евразии как основа ее устойчивого развития.....	142
Гришин К. Е., Арапов В. В. Инструментарий выявления «точек роста» предпринимательства в регионе.....	150

Агропродовольственный рынок: новый вектор развития

Яркова Т. М., Светлаков А. Г. Определение государственной поддержки генерирования продовольственных запасов региона в формате ВТО.....	157
Боткин О. И., Огородников П. И., Пилипенко Е. В., Чиркова В. Ю. Оптимизация фондовооруженности живого труда сельскохозяйственных организаций.....	167
Thomas L. Sporleder and Michael A. Boland. Seven Fundamental Economic Characteristics Exclusivity of Agrifood Supply Chains (part 2).....	174

Современный инструментальный анализа и управления экономическими процессами

Петров М. Б., Тарасян В. С., Журавская М. А. Моделирование оптимальной сети железных дорог с учетом развития транспортно-логистической системы региона.....	181
Szarowska I. Relationship between government expenditure and output in the problematic regions in the European Union.....	190

Маликов Р. И., Харисов В. И. Разработка инструментария оценки рисков реализации инфраструктурных проектов развития предпринимательства.....	199
Вайсман Е. Д., Боос В. О. ВТО и структурные сдвиги в экономике региона.....	208
Гусев А. Б. Стратегии экономического развития регионов России: системный кризис и новое экономическое пространство.....	220
Антонюк В. С., Данилова И. В., Пасешник Н. П. Функционирование и развитие территориальных потребительских рынков: теоретические, методические и прикладные аспекты.....	237
Bystray G. P., Kuklin A. A., Lykov I. A., Nikulina N. L. Synergetic method of a quantitative forecasting of economic times series.....	250

Научная жизнь

Неганова В. П. Информация о круглом столе «Агропродовольственный рынок Свердловской области в условиях ВТО: проблемы и перспективы».....	260
Содержание журналов «Экономика региона» за 2013.....	263

CONTENTS

New research on regional economy

Tatarkin A. I. Self-development of regional socioeconomic systems as the need for Russia's federal development	9
--	---

Socio-economic problems of regions

Toskunina V. E., Karmakulova A. V. Female employment in regions of the North of Russia: problems and decision ways	27
Bobkov V. N., Veredyuk O. V. Impact of employment instability on socio-economic position of employees	35
Aşkın S., Tatar M. Effect of employment planning with professional education on expectation and personal development.....	43
Myzin A. L., Tatarkin A. I. The modelling of national wealth of the Russia's regions	53
Chichkanov V. P., Naydyonov A. S., Krivenko A. S. Socioeconomic nature of terrorism.....	65
Pichurin I. I., Jing Jiang. Distribution according to the needs in the modern regional economics	76
Degtyaryov A. N., Degtyaryova L. R. Modern drivers for development of the Russian education in the conditions of the multidirectional challenges.....	82
Niftanova R. V., Kozhevnikov K. I. Sociodemographic aspect of society evolution.....	96

Natural resources potential of regions

Ryumina Ye. V. Ecologically adjusted GDP: spheres of using and assessment problems.....	107
Eydenzon D., Ganieva I., Shpak N. Socio-economic and environmental aspects of the industry imbalances in the regional economy	115

Branch and inter-branch complexes

Rastvortseva S. N., Cherepovskaya N. A. Identification and assessment of regional clusters.....	123
Aliev U. T. Economic advance, living standards and inequality in oil-producing former Soviet Union countries.....	133
Bushuyev V. V. Transport and energy infrastructure of Eurasia as a basis of its sustainable development.....	142
Grishin K. E., Arapov V. V. Tools to identify "points of growth" entrepreneurship in a region	150

Agricultural and food market: new vector of development

Yarkova T. M., Svetlakov A. G. The meaning of the state support development of the region's food reserves in the framework of the WTO	157
Botkin O. I., Ogorodnikov P. I., Pilipenko E. V., Chirkova V. Yu. Optimization of the assets of the living labor of agricultural organizations	167
Thomas L. Sporleder and Michael A. Boland. Seven Fundamental Economic Characteristics Exclusivity of Agrifood Supply Chains (part 2)	174

Modern tools of analysis and management of economic processes

Petrov M. B., Tarasyan V. S., Zhuravskaya M. A. Railway optimal network simulation for the development of regional transport-logistics system	181
Szarowská I. Relationship between government expenditure and output in the problematic regions in the European Union.....	190

Malikov R. I., Kharisov V. I. Development tools for risk implementation of entrepreneurship infrastructure	199
Vaysman Ye. D., Boos V. O. World trade organization and structural changes in economy of a region	208
Gusev A. B. Economic development strategies of regions of Russia: system crisis and new economic space..	220
Antonyuk V. S., Danilova I. V., Paseshnik N. P. Functioning and development of local consumer markets: theoretical, methodological and applied aspects.....	237
Bystray G. P., Kuklin A. A., Lykov I. A., Nikulina N. L. Synergetic method of a quantitative forecasting of economic times series	250

Scientific life

Neganova V. P. Information about round table "Agrofood market of Sverdlovsk region in the conditions of the WTO: problems and tendencies"	260
Contents of journals «Economy of Region» for 2013	263